
 

 

 

 
 

 

 

Vážení a milí spoluobčané,  
 

dovolte mi, ke konci roku, zrekapitulovat letošní rok, z pohledu obecního úřadu a nastínit sled činností v roce 

budoucím.  

Letošní rok byl plný smrti, nejen že odešly významné osobnosti našeho kulturního života, ale opustilo nás také pět 

našich spoluobčanů. Tento počet byl nejvyšší v polistopadové historii naší obce. O to smutnější, že dva mladé 

životy uhasly zcela zbytečně. Věnujme, v tomto svátečním a duchovním čase, krátkou vzpomínku těm, co nám 

chybí.  

A protože života běh je nekonečný, narodily se v naší obci tři děti, vítejte, prďolkové malincí       

 

 

Celkově se obci ekonomicky dařilo, získali jsme dotace, o které jsme žádali – 250 000 Kč na opravu chodníků a 

10 450 000 Kč na úpravu našeho pozemku (par. č. 2018) v areálu bývalého JZD. Příští rok začneme s vyklízením, 

budou k areálu přivedeny inženýrské sítě a po dokončení úprav bude pozemek nabídnut k pronájmu. Bohužel, 

komunikace s pražskou společností, která vlastní zbývající pozemky v areálu, je nulová. Vyzývali jsme ji, aby 

vlastní pozemky oplotila, z důvodu zamezení další zavážky odpadem, neučinili tak. Nepomohly ani zásahy 

stavebního úřadu v Mikulově.  Následující rok již budeme věc řešit soudní cestou, jelikož nemůžeme připustit, 

aby nečinnost ze strany vlastníka společnosti způsobovala škody v našem katastrálním území.  

 

Silnice a oprava chodníků: dlouho očekávaná rekonstrukce povrchu silnice II. třídy směrem na Horní Věstonice, 

tzv. průtah obcí, byla zahájena koncem srpna.  Setkali jsme se mnoha omezeními, obzvlášť obyvatelé přilehlých 

nemovitostí byli postiženi, avšak tyto nepříjemnosti vystřídal pohled na výslednou podobu díla. Dle mého názoru 

je současný stav velmi pěkný, silnice je rozšířená, nově vzniklý záliv pro autobusovou zastávku dává pocit 

nadstandardního prostoru. Nové chodníky celkový pěkný stav jen umocňují. Co se týče tzv. zelených pruhů: 

v současnosti je tlak na tzv. zadržování vody v krajině, proto při nových dílech mají vznikat ony zelené pruhy, 

nebo se využívá tzv. zatravňovací dlažba. Nově vzniklé „zelené pruhy“ budou v příštím roce osázeny např. 

levandulí, rozchodníky – tedy především suchomilnými rostlinami. Větší prostor – naproti budově kulturního 

domu – bude okolo obruby osázen malými keříky a vnitřek ozeleníme trávou.   

 

Dalším „novým prostorem“ je nepravidelný čtyřúhelník na začátku návsi, u budovy muzea. Zde bychom rádi již 

v příštím roce začali s realizací nového vzhledu návsi.  Oproti původnímu návrhu, který jsme vám představili 

minulý rok, chceme do prostoru dát více zeleně. Tedy mezi silnicí a návsí plánujeme cca dvoumetrový podélný 

pruh se stromy, travinami, malými keři a vysypané bílými oblázky. Až budeme mít k dispozici vizualizaci, 

okamžitě vám ji představíme a počkáme na vaše reakce. Povrch návsi by měl být ze bílošedých žulových kostek, 

tak, aby evokoval vápenec – Pálavu. Náves by měla být dokončená poté, co bude dokončena rekonstrukce muzea 

(viz informace níže).  

 

Silnice na Pavlov: Do konce roku měla být dokončená stavba Sanace svahů v Dolních Věstonicích. Bohužel … 

uzavírka, s kyvadlovou dopravou, bude ještě i v části příštího roku. Byť už jsou stavební práce z 90 % hotové, tj. 

dostavené opěrné zdi u horního a spodního svahu, odvodňovací systém a do konečné podoby upravený horní svah. 
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Nepodařilo se dokončit zasypání spodního svahu. Počasí nepřálo stavebním pracím – není možné navážet hlínu a 

zasypávat prostor, pokud prší, nebo hlína je velmi mokrá. Ale! Již jsme blízko konečnému zprovoznění       

 

Most přes slepé rameno Dyje: Při realizaci tohoto díla nevznikly žádné problémy, termín ukončení prací je 

stanoven na 31.8.2020. 

 

Byly dokončeny inženýrské sítě na ulici U Hřiště. Mezi bytovými domy předpokládáme v příštím roce upravit 

prostranství položením asfaltového povrchu.  

 

Nové volnočasové hřiště: V příštím roce bychom rádi vybudovali v prostoru fotbalového hřiště velké volnočasové 

hřiště nejen pro děti, ale i pro dospělé. Samozřejmě část hřiště by byla ponechána pro fotbal. Pro kabiny uvažujeme 

využití jako zázemí pro návštěvníky s eventuálním vznikem malého bistra, kde by bylo nabízeno základní 

občerstvení. Právě vybudováním volnočasového hřiště chceme do daného prostoru vrátit to, kvůli čemu bylo 

vystavěno v minulosti – pro aktivní život, sportovní vyžití všech. Vzhledem k tomu, že si uvědomujeme zásah do 

prostoru (byť herní a cvičební prvky budou demontovatelné), chceme uspořádat anketu, abyste se vy, občané, 

vyjádřili, zdali souhlasíte. Na začátku roku budeme mít k dispozici vizualizaci prostoru. Následně připravíme 

leták, právě s návrhem budoucího možného vzhledu, který distribuujeme a prostřednictvím anket na Facebooku a 

v listinné podobě nám dáte zpětnou vazbu. Je pro nás důležité znát váš názor      . 

 

Nová ulice Školní V příštím roce budeme pokračovat ve výstavbě odstavných ploch na ulici Školní a po levé 

straně (bráno pohledem od obecního úřadu) budou rekonstruovány chodníky.  

 

Rekonstrukce muzea: Jako obec Dolní Věstonice jsme se přihlásili do veřejné soutěže o administraci projektu 

Rekonstrukce muzea v Dolních Věstonicích a zvítězili jsme. Částku cca  560 000 Kč, kterou obdržíme za tyto 

práce použijeme právě na výstavbu nové návsi. Tedy nejsme jen v roli pasivního příjemce peněz ze státního 

rozpočtu, nebo příjemce dotací, ale dokážeme peníze i vydělat      . Příští rok, zřejmě v létě, začnou stavební práce 

na budově muzea. Stavba by měla být dokončena cca do 12 měsíců. Následně budou instalovány nové expozice. 

Otevření muzea se plánuje v roce 2022.  

 

 

Nadcházející akce: 

  

Dolnověstonická farnost srdečně zve všechny sousedy na Štědrý večer 24.12. ve 21 hodin. Uskuteční se u našeho 

kostela malá Půlnoční mše vedená panem proboštem Pacnerem.   

 

Tradiční silvestrovský ohňostroj, 31.12. ve 24 hodin 

 

Dne 5.1., v předvečerní dobu, projdou obcí Tři králové – Svátek Tří Králů provázejí různé lidové zvyky. Ve 

střední Evropě je zažité žehnání domů, při němž se na dveře svěcenou křídou píší písmena C+M+B, u nás v 

Čechách obvykle K+M+B. Nejsou to ale patrně počáteční písmena jmen "Třech králů": Kašpar, Melichar a 

Baltazar, jak se lidově traduje, nýbrž zkratka latinského "Christus mansionem benedicat": "Kristus žehnej tomuto 

domu".  

Současně bude provedena sbírka pro Charitu Česká republika v rámci tzv. Tříkrálové sbírky. Koledníci budou 

vybaveni uzavřenými pokladničkami zalepenými a opatřenými razítkem obecního úřadu. Pokladničky musí být 

otevřeny na obecním úřadě za přítomnosti starostky nebo místostarostky a také tam společně budou spočítány 

vybrané finanční prostředky, které zašleme na transparentní účet Charity.  

 

Vážení a milí spoluobčané,  

přejeme vám velmi mile prožité vánoční svátky a veselý vstup do nového roku 2020.   

Tento, nechť je plný zdraví, lásky a přátelství.  

S úctou a jménem členů zastupitelstva a členů výborů obce Dolní Věstonice přeje Jarka 

Rajchlová 

 


